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Transportudvalget har i brev af 7. januar 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU B 25), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 50: 

Vil ministeren garantere, at der ikke importeres jord fra Sverige el-

ler andre lande som led i etableringen af Lynetteholmen? 

Svar: 

De analyser, der er foretaget, viser, at der vil være jord nok i Kø-

benhavnsområdet til at fylde Lynetteholm op. Jeg kan i den forbin-

delse bl.a. henvise til Transportministeriets notat af 27. maj 2021 

”Jordmængder og demografisk udvikling i Københavns Kom-

mune”, som blev oversendt til Transportudvalget i forbindelse med 

min besvarelse af spørgsmål nr. 167 til anlægsloven for Lynette-

holm.  

Der er mig bekendt ikke udsigt til deponi af jord fra andre områ-

der. Planerne om Lynetteholm udspringer som bekendt af det 

modsatte forhold, nemlig at de eksisterende deponier er fyldt op, 

og der derfor har været behov for at finde et nyt deponi til over-

skudsjord fra Københavnsområdet.  

Det har netop været væsentligt at finde en lokal løsning i forhold til 

overskudsjorden fra Københavnsområdet, da længere transport af 

jord både er omkostningsfyldt og giver anledning til øgede CO2-

udledninger. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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